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Nový kríž na Kopu vyniesol vrtuľník

text a foto: SZ

Všetky oči v  Stankovanoch 
sa 28. júla  pozerali na nebo. 
Vrtuľník vynášal veľký dre-
vený kríž na vrchol Kopy.

Špecifi kom obce Stankovany sú 
drevené kríže, ktoré dohliadajú 
na tamojších obyvateľov už sto-
ročia. Jeden sa vypína na bral-
natom Šípe, druhý na zalesne-
nej Kope. 

Mnohí ľudia si pamätajú eš-
te aj tretí kríž, ten strážil obec 
a jej obyvateľov pred tridsiatimi 
rokmi z Federovskej skaly. Kríže 
tu boli odjakživa. Možno preto, 
lebo tu žil bohabojný ľud a bol 
to symbol úcty. Vždy keď neja-
ký spadol alebo nevydržal, osa-
dil sa nový.

Odhnil a spadol 
vplyvom počasia
Kríže tvoria panorámu kopcov, 
ktoré obkľučujú Stankovany a 
keď v máji z pohľadu ľudí zmi-
zol ten z Kopy, ihneď začali zis-
ťovať, čo sa stalo. 

„Vplyvom počasia odhnila 
vrchná časť kríža a spadla do 
doliny,“ opísal Rudolf Baleja, 
starosta Stankovian. 

Obec sa spojila s urbárnikmi, 
miestnymi poľovníkmi a hasič-
mi, aby obnovili ochranu dedi-
ny zhora.  Urbár dal drevo, kto-
ré sa nahrubo spracovalo v pí-
le. Poľovníci potom zabezpeči-
li opracovanie dreva, o tesárske 
práce sa postaral Pavol Zrník. 
Hasiči z Rojkova na čele s Mi-

»Vrtuľník ministerstva vnútra pritiahol množstvo zvedavcov

chalom Strakom zas zariadi-
li, aby kríž vyniesol vrtuľník z 
ministerstva vnútra,“ dozvede-
li sme sa od stankovských ur-
bárnikov. 

Vážil tristopäťdesiat 
kilogramov
Nový symbol ochrany dolného 
Liptova je vysoký 14,2 metra, 
ramená má štvormetrové. Od-
vážili ho aj na mincieri, kríž z 
červeného smreka váži neuveri-
teľných 350 kilogramov. 

Aby ho čo najviac ušetri-
li pred vplyvmi počasia, najmä 
dažďa, na ramená a špic dali ne-
rezový plech a nezabudli ani na 
hromozvod. Pribudnúť na kríži 
by mala ešte aj pamätná tabuľa 
a schránka s vrcholovou knihou. 

Pôvodný vynášalo tridsať 
chlapov na pleciach
Kríž, ktorý ešte v máji spadol 
vynášalo tridsať chlapov v ro-
ku 1998. Pracovali v extrém-
nych podmienkach, kríž dvíha-
li centimeter po centimetri bu-
kovými žrďami a lanami. Muse-
li byť veľmi opatrní, pretože pod 

vrcholovou plošinkou na skale je 
hlboká priepasť.

„Našťastie sa našlo vhodné 
drevo kúsok pod vrcholom Ko-
py, tam sa spracovalo a brvná 
sme vyniesli na pleciach asi pol 
kilometra na vrchol, kde sme 
ich spojili a osadili,“ zaspomínal 
si Karol Buvala Aby plnil svo-
ju úlohu, kríž neskôr aj posväti-
li. To isté čaká aj nový kríž.

Pamiatka na Cyrila
a Metoda
Chlapi zo Stankovian pripra-
vili kríž na poli pred vstupom 
do obce, aby mal vrtuľník mi-
nisterstva vnútra dosť priesto-
ru na pristátie. Potom ho upev-
nili lanami a vyniesli na Kopu, 
kde na nich čakala ďalšia sku-
pina chlapov, ktorí ukotvili kríž 
do zeme. 

Nebolo to jednoduché, ukot-
venie komplikoval silný vietor. 
Keď sa to napokon podarilo a 
vrtuľník pristál, spustil sa vy-
trvalý dážď. Keby bol vrtuľník 
vo vzduchu o desať minút dlh-
šie, kríž by sa pre zlú viditeľnosť 
nepodarilo osadiť.

„Bol to veľmi dojímavý záži-
tok, keď obrovský kríž letel tes-
ne ponad nás a dvíhal sa k ne-
bu,“ zhodli sa ľudia, ktorí sa na 
parádu prišli pozrieť v hojnom 
počte.

„Kríže na kopcoch stavali už 
naši praotcovia. Traduje sa, že 
keď tadiaľto prechádzali Cyril a 
Metod z Poľska, zastavili sa na 
Šípe a slávili tu svätú omšu. Na 
pamiatku udalosti potom posta-
vili kríž. Dokonca sa hovorí, že 
názov susednej obce Kraľovany 
je práve spomienkou na návšte-
vu vierozvestcov,“ dodal staros-
ta. »V roku 1998 vynášali chlapi kríž na vrchol Kopy na pleciach
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Komunálne voľby sú pre 
život v mestách a obciach 
tie najdôležitejšie. Ľudia 
si vyberajú svojich zástup-
cov, určujú, kto bude za 
nich rozhodovať v dôleži-
tých veciach týkajúcich sa 
bežného života počas naj-
bližších štyroch rokov. 

Občania Slovenska budú 
voliť starostov, primáto-
rov a  poslancov obecných 
a  mestských zastupiteľs-
tiev 15. novembra 2014. 
V Stankovanoch bude-
me krúžkovať meno jed-
ného starostu a vyberať 
deväť poslancov obecné-
ho zastupiteľstva. Mená 
kandidátov, teda uchádza-
čov o funkcie budú známe 
30. septembra, keď musia 
odovzdať kandidátne lis-
tiny. 

Pred predchádzajúci-
mi komunálnymi voľbami 
sme dali priestor všetkým 
uchádzačom o post staros-
tu obce Stankovany aj po-
slancom, aby sa predsta-
vili svojim voličom, oby-
vateľom Stankovian pro-
stredníctvom obecných 
novín. Túto možnosť po-
skytujeme aj tento raz.

Pravidlá pre všetkých sú 
rovnaké a objektívne. Do 
uzávierky najbližšieho čís-

la, teda do 30. septembra 
nám pošlite odpovede na 
tieto štyri otázky:

1. Prečo si myslíte, že prá-
ve vy ste vhodným  kandidá-
tom  na starostu obce  ?

2. Čo považujete za najväč-
ší problém obce a ako chce-
te prispieť k jeho riešeniu ?

3. Čo Vás viedlo k tomu, že 
budete kandidovať za poslan-
ca respektíve starostu

4. Prečo by mali dať obča-
nia hlas  práve vám ?

Odpoveďami na otázky 
dodržte rozsah 2500 pís-
men vrátane medzier ( je to 
asi tretina novinovej strany 
Stankovských zvestí).

Odpovede spolu s fo-
tografi ou pošlite na adre-
su stankovskezvesti@cen-
trrum.sk, alebo ich odo-
vzdajte ktorémukoľvek 
členovi redakčnej rady, 
alebo vhoďte do schránky 
pred vstupom na poštu. 

Nabližšie číslo pripraví-
me tak, aby vyšlo pred ko-
munálnymi voľbami.

Ľubica Kubišová, 
šéfredaktorka

Ďakovná tabuľa
Takouto formou sa poďakoval Dobrovoľný hasičský zbor v Rojkove za po-
moc všetkých inštitúciám a organizáciám, ktoré pomohli pri zhotovovaní 
a vynášaní kríža na Kopu. Zároveň bude pripomínať významný deň. Tabuľu 
osadia na plechovú schránku, ktorú pripevnia na kríž.

Výdatný dážď naplnil potoky  s. 12Výdatný dážď naplnil potoky  s. 12
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Obecné zastupiteľstvo v Stankovanoch
Vyberáme z druhého  
riadneho zasadnutia 

obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa konalo 
14. mája 2014

Rokovanie obecného zastu-
piteľstva (OZ) otvoril a vie-
dol starosta obce. Obecné za-
stupiteľstvo sa zišlo v počte 7 
poslancov z celkového počtu 9 
poslancov.

Správu o plnení uznesení OZ 
predniesla hlavná kontrolórka 
(HK) obce Ing. M. Straková.

V ďalšom bola prejedna-
ná  Správa o hospodárení spo-
ločnosti Obecné lesy Stanko-
vany s.r.o. za I. štvrťrok 2014,  
ktorú  predniesli  konateľ  L. 
Lovás a Ing. P. Chyla, odbor-
ný lesný hospodár a  Správu o 
činnosti dozornej rady spoloč-
nosti Obecné lesy Stankovany 
s.r.o. za rok 2013, ktorú pred-
niesol  Milan Straka. 

Okrem iného podotkol, že 
Obecné lesy budú v ďalších 
šiestich rokoch schopné za-
bezpečovať ťažbu a pestova-
teľskú činnosť. Uviedol tiež, že 
sa opravili lesné cesty a vyčis-
tili rúbaniská, ktoré bolo po-
trebné zalesniť. 

Návrh záverečného účtu 
Obce Stankovany za rok 2013 
predniesla pracovníčka obec-
ného úradu K. Králiková. Ná-
vrh bol zverejnený vo vývesnej 
tabuli obce od 24.04.2014 do 
09.05.2014  na vyjadrenie pri-
pomienok od občanov.

Správa o výsledku vykonanej 
kontroly   a Stanovisko  k ná-
vrhu záverečného účtu obce za 
rok 2013 predniesla HK obce 
Ing. M. Straková. 

OZ  schválilo predlože-
ný   návrh záverečného účtu 
obce Stankovany za rok 2013  
bez výhrad. Zároveň  schváli-
lo  použitie prebytku v sume 
9 362,68 eur na tvorbu rezerv-
ného fondu obce.

Ďalej OZ zobralo na ve-
domie  správu o plnení roz-
počtu, účtovnú závierku obce 
a  inventarizáciu majetku ob-
ce Stankovany k 31.12.2013, 
ako aj správu o plnení roz-
počtu za      I. štvrťrok 2014,  
ktoré predniesla  pracovníčka 
obce K. Králiková.

OZ v ďalšom prejednalo:
-  návrh VZN obce Stankova-
ny č. 1/2014 o dočasnom ob-
medzení alebo o zákaze užíva-
nia pitnej vody  v čase jej ne-
dostatku a o spôsobe náhrad-

ného zásobovania vodou a ná-
hradného odvádzania  odpado-
vých vôd

-  návrh VZN obce Stan-
kovany č. 2/2014 o vodení psa 
mimo chovného priestoru ale-
bo zariadenia na  chov.

Návrh na prerokovanie platu 
starostu obce predniesol pred-
seda fi nančnej komisie posla-
nec J. Fúra.  OZ konštatovalo, 
že starosta dosiahol v uplynu-
lom období pri zabezpečovaní 
výkonu prenesenej pôsobnos-
ti štátnej správy a pri výkone 
samosprávnej pôsobnosti obce  
dobré výsledky  a rozhodlo, že 
od 1.1.2014 plat starostu pred-
stavuje sumu 1 706 eur a oproti 
rokom 2012 a 2013 sa nemení.

RÔZNE
-Starosta obce informoval o 
vydaní rozhodnutia určené-
ho  stavebného úradu Obce 
Hubová zo   dňa 30.07.2013  
k odstráneniu stavby rodinný 
dom č. 164 postavený na po-
zemku č. C-KN-122 v katas-
trálnom území obce Stanko-
vany, na základe ktorého po-
žiadal OZ o súhlas k použitiu 
mechanizmov k odstráneniu 
základov.

- Ďalej bola OZ prerokovaná 
žiadosť  manž. Konkoľovcov o 

zostavila: MS

Albatros sa zastavil 
aj v Stankovanoch

Metropola východu je tradič-
ným hostiteľom najväčšieho 
podujatia pre obdivovateľov 
historických vlakov Rušňopa-
ráda. Koná sa pravidelne kon-
com apríla.

Organizátori pripravili pre 
verejnosť zaujímavú možnosť 
dopraviť sa do Košíc vlakom, 
ktorý potiahne pýcha česko-
slovenskej železničnej histórie, 
najrýchlejší parný rušeň Alba-
tros.

Na ceste na festival zastavo-
val v okresných mestách, kde 

naberal cestujúcich. Zastavil sa 
ale aj v Stankovanoch, kde po-
zdravil zvedavých obdivova-
teľov.

„Albatros patrí k najznámej-
ším a najzaujímavejším his-
torickým parným lokomotí-
vam na Slovensku. V súčasnos-
ti sa na trať dostáva zriedka, 
o to výnimočnejšia je táto jazda. 
Škodovácky rýchlikový stroj ra-
dy 498 patril v minulosti k naj-
rýchlejším v Európe, dosahoval 
rýchlosť viac ako 140 kilome-
trov za hodinu,“ opísal Ľubo-
mír Lehotský, jeden z organi-
zátorov Rušňoparády.

fi nančný príspevok vo výške 
50 eur pre ich telesne postih-
nutú dcéru Nikolu Konkoľovú 
na krytie časti nákladov na jej 
účasť na MS telesne postihnu-
tých šachistov v júni 2014.

- OZ tiež rokovalo o reedícii 
knihy „V stopách dávno odvia-
teho času“

DISKUSIA:
- poslanec M. Matejík sa pýtal, 
či sa bude prevádzkovať špor-
tová Avia. Starosta uviedol, že 
je dočasne  vyradená z premáv-
ky, lebo sú v dezolátnom stave 
brzdy, korózia  kabíny a ďalšie 
vážne závady.

- ďalej sa pýtal, čo sa dá uro-
biť s lyžiarskym vlekom, navr-
hol dohodu medzi starostom  
Stankovian a starostom Kraľo-
vian, aby sa tento mohol spre-
vádzkovať,  nakoľko technic-
ké  vybavenie vleku patrí obci  
Kraľovany.

-poslanec J. Fúra navrhol po-
dať žiadosť o preložku elektric-
kého stĺpa v areáli školy. Sta-
rosta prisľúbil rokovať so zod-
povednými zástupcami SSE 
a.s. v Dolnom Kubíne o pred-
metnej  preložke 

Úplná zápisnica zo zasadnu-
tia OZ je k dispozícii na web-
stránke obce.

text: SZ
»  Unikátny parný rušeň prilákal na stanicu veľa ľudí
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VNa ihrisku to žilo športom aj výbornou zábavou

text a foto: Pavol Škuta

V sobotu, 7.júna sa pri príle-
žitosti dňa detí v areáli fut-
balového ihriska FK Sokol, 
uskutočnilo kultúrno-špor-
tové podujatie venované 
predovšetkým deťom, ale 
samotný program zaujal ur-
čite všetky vekové kategórie.

Punc celému podujatiu svo-
jou účasťou dodali župan Ži-
linského samosprávneho kra-
ja Juraj Blanár, ako aj Mi-
lan Mojš, riaditeľ Vodárenskej 
spoločnosti Ružomberok, oba-
ja sú zároveň poslanci Národ-
nej rady Slovenskej republiky 
za stranu SMER-SD. Osob-
nou účasťou potešili aj ďalší 
hostia, medzi ktorými nechý-
bali aj starostovia susedných 
obcí z Ľubochne, Hubovej a 
Švošova. 

Nosným športovým podu-
jatím tohto vydareného od-
poludnia bol futbalový turnaj 
mladších žiakov za účasti druž-
stiev z Vrútok, Ludrovej a do-
máceho výberu. Víťazom toh-
to turnaja sa nako niec stalo do-
máce družstvo, ktoré si z rúk 
starostu obce prevzalo putov-

ný pohár. Turnaju predchádzali 
rôzne športovo-zábavné súťaže 
pre deti, ktoré sa tešili veľké-
mu záujmu.

Hasiči, psovodi 
aj modelári
V sprievodnom programe sa 
predstavili príslušníci hasičské-
ho zboru z Ružomberka, ktorí 
záujemcom umožnili nahliad-
nuť najmodernejšej technike, 
ktorú používajú pri svojej prá-
ci. Na záver predviedli simulo-
vaný zásah na horiace auto. 

Veľký obdiv aj s potleskom 
od početného publika zožali aj 
príslušníci policajného zboru z 
Ružomberka s ukážkami slu-
žobnej kynológie. So svojimi 
psíkmi predviedli priam doko-
nalú súhru pri viacerých čin-
nostiach. Vrcholom ich pred-
stavenia bola ukážka zadržania 
páchateľa.

Rovnako veľkému záujmu 
a aj obdivu sa tešilo vystúpe-
nie otca aj syna Mrvovcov z 
L.Teplej so svojimi letecký-
mi modelmi. Predviedli ukáž-
ku vrcholnej akrobacie rádiom 

riadených modelov, ktorá ne-
mala chybu. Bola úžasná !

Postavili máj
Kultúrna časť programu sa 
niesla v znamení „Turíčnej so-
boty“, spojená so stavaním 
„mája“, tak ako je to v našej 
obci zvykom. Na pódiu sa po-
stupne vystriedali žiačky ZUŠ, 
členovia FS Podšíp, členky 
MO Matice slovenskej, har-
monikári Pečko Jozef, Buliak 
Zdeno a Čieško Vendo. 

V ich podaní zazneli pre-
krásne slovenské ľudové pies-
ne, ktoré pohladili dušu každé-
ho poslucháča. Kultúrna časť 
následne vyvrcholila postave-
ním „mája“ pred kostolom pred 
početnou diváckou kulisou. 

V dobrej nálade sa pokračo-
valo v areáli ihriska až do ve-
černých hodín. Nezabudlo sa 
samozrejme ani na žalúdky 
účastníkov, ale aj návštevní-
kov podujatia. Úlohy prípra-
vy stravy sa zhostili na výbornú 
partia klubu dôchodcov, ktorí 
pripravili vynikajúce stankov-
ské halušky s kapustou, a par-
tia „urbárnikov“, ktorí navarili 
bezchybný kotlíkový guláš. A 
medzitým sa podával ako zá-
kusok pečená klobása. 

Všetkým chutilo, obavy z to-
ho, že aj niečo zvýši sa rých-
lo rozplynuli. A tak mohli obe 
kuchárske partie zahlásiť skôr 
ako si mysleli : „Vypredané“ !

Celý sobotňajší program vy-
vrcholil vydarenou tanečnou 
zábavou „Pod hviezdami“ so 
živou kapelou Rebro z Marti-
na. A zlatým klincom bol po-

tom ohňostroj na nočnej ob-
lohe.

Športový areál praskal
vo švíkoch
Záverom treba s radosťou kon-
štatovať, že sa podarilo spoloč-
ným úsilím zmobilizovať veľa 
ochotných ľudí obce všetkých 
vekových kategórií, ktorí sa 
spojili pre spoločnú vec, ktorí 
neváhali obetovať svoj voľ-
ný čas, svoju energiu, a prispeli 
tak zorganizovať pekný sviatoč-
ný deň s kultivovaným progra-
mom, ktorý mal ambíciu oslo-
viť všetkých. A domnievame sa, 
že aj oslovil. Veď areál plný spo-
kojných návštevníkov bol toho 
dôkazom. A to bolo aj cieľom 
celej akcie.  

A tak z tohto miesta treba 
poďakovať všetkým, ktorí sa o 
toto pričinili. Zvlášť OcÚ Stan-
kovany za podporu a pomoc pri 
organizovaní, ZO SMER-SD a 
FK SOKOL Stankovany za prí-
pravu a organizáciu celého po-
dujatia, OO SMER-SD v Ru-
žomberku za patronát a fi nanč-
né vykrytie športovej časti po-
dujatia, Hasičskému zboru, Ur-
báru a Klubu dôchodcov v 
Stankovanoch za spoluúčasť pri 
organizácii, mladým speváčkam 
zo ZÚŠ, FS Podšíp, MO MS v 
Stankovanoch za prípravu kul-
túrnej časti, ako aj všetkým dob-
rým ľudom, ktorí tiež priložili 
ruku k spoločnému dielu. 

A títo všetci si mohli na ko-
niec povedať: „dobrá vec sa po-
darila“!   

»  Nechýbala živá hudba a ľudové piesne

»  Deti si futbal užívali

»  Na fotografii zľava: Juraj Blanár, župan Žilinského samosprávneho kraja, Milan Mojš, riaditeľ VSR, 
Peter Dávidík starosta Ľubochne, Rudolf Baleja starosta Stankovian, Ján Karas a Vendelín Chovanec
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Narodili sa: 
Ema Stankovianska  » jún
Dávid Klimo » júl

Opustili nás:
Peter Klimo (53) » apríl
Anton Štúr (93)  » jún
 

Manželstvo uzavreli:
Michaela Švábiková a
 Vladimír Lacko                »  jún

Spoločenská kronika
Spoločenská kronika

V polovici mája zasiah-
la Slovensko ničivá víchri-
ca. Vylámala a vyvrátila tisí-
ce hektárov lesov. Žiaľ, živel 
neobišiel ani lesy v katastri 
Stankovian.

Vietor najviac riadil v doline 
Korbelka v lesoch Urbáru Stan-
kovany a v Lesoch Slovenskej 
republiky.

V lesoch, ktoré patria Urbáru 
Stankovany kalamita poškodila 
nasledovné porasty:

206b -  vietor na ploche 2,50 
ha: 500 pl  buka  a 20  plm  
smreka.

207a - 4 ha:  1.500 plm buka,  
50 plm javora  a 50 plm  smreka 

208 - 6 ha: 2.400 plm buka, 
50 plm javora a 50 plm smreka.

210 - rozstrúsená, 100 plm  
buka.

Spolu zničila  4.500 plm  bu-
ka,  100 plm  javora  a 120 plm  
smreka.   

Lesné porasty  207a, 208, 
210  sa nachádzajú v Prírod-
nej rezervácii Korbelka a plat-
tí pre ne piaty stupeň ochrany, 
čo znamená, že drevo z týchto 
porastov urbár nemôže vyťažiť.

Vyťažiť a vyviesť sa môže len 
drevo z porastu  206b.

Funkcionári urbáru  vznik 
kalamity nahlásili Lesnému 
úradu v Ružomberku a Správe 
Národného parku Veľká Fatra.

Chránené územie Korbelka 
bolo vyhlásené 24.4.1973. Za 
prírodnú rezerváciu bolo vyhlá-
sené zákonom NR SR č. 287 
z  r. 1994 Z. z.  o ochrane prí-
rody a krajiny. Chránené úze-
mie predstavujú lesné porasty 
207 až 212 o celkovej výmere 
86,16 ha.

Rezervácia bola zriadená na 
ochranu prírodných lesných 
porastov pohoria Veľká Fat-
ra. Rezervácia je určená na les-
nícky výskum s ukážkou pest-
rého zastúpenia skupín lesných 
typov.

V súčasnej dobe je činnosť v 
rezervácii riadená zákono podľa 
ktorého  porasty v prírodnej re-

Kalamita zasiahla lesy v Korbeľke, 
urbár požiadal o výnimku na ťažbu

zervácii  zaraďuje do piateho 
stupňa ochrany a je tam zaká-
zané prevádzať akúkoľvek hos-
podársku činnosť. 

Na vyťaženie poškodeného 
dreva urbár požiadal o výnim-
ku z tohto zákona. V prípade, že 
žiadosť bude zamietnutá, Urbár 
Stankovany požiada o náhradu 
za vzniknutú škodu.  

text: Milan Straka

Okrádame sami seba

Niektorým Stankovcom sa 
v poslednom období zapáčilo 
rozbíjanie skla. 

Zničili sklenné výplne na 
oznamovacích tabuliach, roz-
kopali dokonca aj okno na kul-
túrnom dome.

Opravu skiel musí obec hra-
diť z beztak tenkého rozpočtu, 
pritom peniaze by sa dali vy-
užiť na oveľa lepší a prospeš-
nejší účel, ako naprávať škody 
po vandaloch. Veď len oprava 
jedného vykopnutého okna na 
kultúrnom dome stála bezmá-
la 200 eur. 

Pre porovnanie, je to toľko 
isto, koľko obec zaplatí za mi-
kulášske balíčky pre stankov-
ské deti.

Dobrovoľnému hasičskému 
zboru v Rojkove sa podari-
lo zohnať peniaze na opravu 
hasičskej striekačky PS 12. 

Vynovené a pre prácu hasi-
čov mimoriadne potrebné zari-

Rojkovskí hasiči dostali vynovenú striekačku

text: SZ

Rusi vystupovali 
na omši v kostole
Absolventi  ruskej Čajkov-
ského hudobnej akadémie v 
Moskve a laureáti medziná-
rodných súťaží – Tatiana Ru-
binská (spev)  a Nikolaj Polu-
bojarov (klavirista) pripravili 
v našom chráme pre všetkých 
prítomných počas pondelkovej 
večernej svätej omše nevšedný 
zážitok vystúpením sakrálnych 
piesní v ruskom jazyku.  Po sv. 
omši pokračovali malým kon-

certom klasickej hudby a spevu 
najväčších ruských a svetových 
skladateľov.

Umelec Nikolaj je v ťažkej 
životnej situácii, keď sa stará o 
veľmi chorého syna a tak hľa-
dá i touto cestou fi nančnú po-
moc na jeho uzdravenie.    

Všetci prítomní odchádzali z 
kostola plní  dojmov z krásne-
ho spevu a hudby,  ktorí si ma-
li možnosť vypočuť

adenie si prebrali 28. júla pri 
príležitosti vynášania kríža 
na Kopu, keď sa im podari-
lo na tento účel zariadiť vý-
datnú pomoc letky minister-
stva vnútra.

text: Mária Straková
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Ohlásené taktické cvičenie
V sobotu 31. mája sa v našej 
obci konalo okrskové taktic-
ké cvičenie pod dozorom pod-
predsedu okresného výboru 
Dobrovoľnej požiarnej ochra-
ny v Ružomberku, okresného 
veliteľa pána Kamila Weissa. 

Okrsok dolného Liptova tvoria 
tieto zbory: Stankovany, Rojkov, 
Hubová, Ľubochňa a Švošov. 
Preventívne cvičenia slúžiace na 
preverenie akcieschopnosti jed-
notlivých zborov možno roz-
deliť na previerkové, teda neo-

hlásené, kedy je vyhlasený po-
plach a samotný zbor nevie do-
predu o mieste ani čase požiaru 
a taktické, ohlasené, kde sa do-
predu oznámi jednotlivým zbo-
rom miesto a čas požiaru. 

Cieľom taktického cvičenia 
bolo precvičiť veliteľov pri na-
sadzovaní a riadení síl a pro-
striedkov, zdolávaní požiarov 
budov v zastavanom území ob-
ce, preveriť pripravenosť a ak-
cieschopnosť techniky a čle-
nov DHZ a v neposlednom ra-
de precvičiť súčinnosť zasahuj-

úcich jednotiek okrsku č. 1 dol-
ného Liptova. Ako objekt bol 
zvolený komplex budov slúžiaci 
pre potreby OZ FK Sokol Stan-
kovany, ako vodný zdroj slúžila 
blízko tečúca rieka Váh a pod-
zemný hydrant.

Okrskového taktického cvi-
čenia sa zúčastnili tieto zbo-
ry: Stankovany, Rojkov, Hu-
bová, Ľubochňa. V závere cvi-
čenia okresný veliteľ zhodno-
til činnosť jednotlivých zborov, 
vytkol najmä, že členovia niek-
torých jednotiek nemali pev-
nú obuv a prilbu. Zdôraznil, že 
na základe koncepcie plošné-

ho rozmiestnenia síl a prostri-
edkov hasičských jednotiek, bo-
li jednotlivé zbory zaradené do 
kategórií, kde im na výzbroj a 
výstroj prispieva štát prostred-
níctvom Dobrovoľnej požiar-
nej ochrany SR formou dotá-
cií. Možno teda očakávať, že v 
blízkej dobe bude chcieť DPO 
preveriť akcieschopnosť zborov, 
ktoré získali dotácie aj formou 
previerkových cvičení. Najbliž-
šie previerkové neohlasené cvi-
čenie nášho okrsku sa uskutoč-
ní v tej obci, ktorej zbor získal 
od veliteľa najnižšie hodnotenie.

V  nedeľu 29.júna sa pri prí-
ležitosti 86. výročia založenia 
DHZ Liptovské Sliače ko-
nala ojedinelá súťaž historic-
kých motorových striekačiek 
PPS - 8 s  názvom Hasičské 
dedičstvo. 

Hlavným zámerom tejto sú-
ťaže bolo priblížiť prítomným 
techniku hasenia požiaru na-
šich predkov a krásu hasičské-
ho športu minulého storočia. 

Tento rok to bol už v pora-
dí šiesty ročník a kedže DHZ 
Stankovany sa na tejto súťa-
ži zúčastňuje pravideľne kaž-
dý rok, ani tento krát sme tam 
nemohli chýbať. Minulý rok 

sme na tejto súťaži získali pr-
vé miesto, a s rovnakými ambí-
ciami sme do Liptovských Sli-
ačov prichádzali aj tento rok. 
Opäť náš zbor zastupovali dve 
družstvá, druhé družstvo tvori-
li prevažne členovia z hasičské-
ho dorastu, na začiatku sa pri 
slávnostnom nástupe zoradilo 
20 hasičských zborov. 

Mladšie družstvo sa na tú-
to súťaž pripravilo veľmi dob-
re, zodpovedným prístupom, 
dobrým rozdelením jednotli-
vých činností získali s prehľa-
dom druhé miesto s  časom 
2 min., 43 sek. Zahanbiť sa však 
nenechalo ani naše druhé druž-

Hasičské dedičstvo

Dobrovoľný hasičský zbor  
Stankovany zorganizoval už po 
štvrtýkrát v areáli futbalového 
ihriska tanečnú zábavu spo-
jenú s pálením jánskej vatry. 

Tento rok sa podarilo posta-
viť vatru presahujúcu 5 metrov, 

ktorú nebolo možné prehliad-
nuť o  čom svedčí viacero ľu-
dí, ktorí sa pri nej počas týžd-
ňa fotili. 

Teplé príjemné počasie pri-
tiahlo viacero ľudí nielen z na-
šej obce, ktorí mohli stráviť túto 

stvo, ktoré s  časom 2 min. 48 
sek. získalo tretie miesto. Na-
priek tomu, že sme neobháji-
li minuloročné prvé miesto, dva 
poháre z  jednej súťaže pred-
stavujú úspech, pri vyhodnote-
ní súťaže a odovzdávaní pohá-
rov preto nechýbal náš typic-
ký oslavný pokrik: „Toto sme 
tu ešte nemali!“ V závere tohto 

článku gratulujem hlavne čle-
nom hasičského dorastu, bola 
to pre nich prvá pohárová súťaž 
a zvládli ju na výbornú. 

Ak máte záujem stať sa člen-
mi DHZ Stankovany, dajte 
o sebe vedieť čo najskôr, hlavne 
potenciálni členovia hasičského 
dorastu.

noc pri ožarujúcom svetle ján-
skej vatry. Krátko pred desia-
tou hodinou večer sa členovia 
DHZ Stankovany zoradili pri 
bufete a pri ožarujúcom svet-
le horiacich faklí postupovali 
smerom k vatre. Pri nej sa jed-
na horiaca fakľa odovzdala sta-
rostovi obce Rudolfovi Balejo-
vi, ktorý pristúpil k slávnostné-
mu zapáleniu vatry. 

Po zapálení sa členovia DHZ 
Stankovany zoradili do ob-
lúka a za zvuku sirény z hasič-
skej avie čakali kým oheň pohl-
tí celú drevenú konštrukciu. Po 
pár minútach, potom čo oheň 
začal siahať do výšky 4 – 5 me-

trov prítomní dobrovoľní hasiči 
spolu s ďaľšími ľuďmi zaspie-
vali hymnu Slovenskej republi-
ky a ľudové pesničky. 

Táto akcia sa vydarila, o čom 
svedčí veľký počet spokojných 
občanov. V  závere ďakujem 
všetkým členom DHZ Stanko-
vany, ktorí sa podieľali na stav-
be jánskej vatry, občanom bý-
vajúcim v okolí ihriska za str-
penie hlučného prostredia ako 
aj všetkým zúčastneným, ktorí 
svojou prítomnosťou  podpori-
li činnosť nášho zboru.

Opäť sa rozhorela Jánska vatraOpäť sa rozhorela Jánska vatra

texty a foto na stranu 
pripravil: Peter Malcho

»  Dobrovoľný hasičský zbor Stankovany v Liptovských Sliačoch
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KKoľko prívlastkov dostala 
diaľnica medzi Turanmi a 
Hubovou? Najnáročnejšia, 
najdlhšie trvajúca, najkom-
plikovanejšia, najkontro-
verznejšia, posledná. Nám, ale 
aj iným obciam, by sa ale pá-
čil jediný prívlastok, konečne 
hotová. 

O žiadnej z diaľničných trás na 
Slovensku sa toľko nediskutu-
je. Úsek cez Veľkú Fatru v dĺž-
ke 14 kilometrov Turany – Hu-
bová je kľúčový aj preto, že bude 
posledný, ktorý bude chýbať na 
trase Bratislave – Košice. 

Onedlho padne konečné roz-
hodnutie a vláda sa zrejme vrá-
ti k pôvodným dlhoročným plá-
nom. Ešte vlani sa pritom zda-
lo, že zosuv pôdy pri Šútove si 
vynúti zmenu trasy. Podľa ne-
dávnej informácie, ktorú Stan-
kovským zvestiam dala Národ-
ná diaľničná spoločnosť, ofi ciál-
ny verdikt ešte nepadol, no na-
hlas sa šušká o tom, že diaľni-
ca pôjde predsa len údolím, teda 
povrchovým variantom.

Geologický prieskum 
je hotový
Diaľničiari predsa chcú totiž 
diaľnicu od Turian viesť blíz-
ko cesty prvej triedy popri Vá-
hu. Za Kraľovanmi majú vodiči 
vojsť do tunela Rojkov s dĺžkou 
menej ako dva kilometre a ná-
sledne cez tunel Havran vyjdú 
v Hubovej. Úsek sa má stavať v 
rokoch 2016 až 2019.

Alternatívou k údolnému 
variantu s tunelom Rojkov je 
takmer 6-kilometrový tunel 
Korbeľka, ktorý by zrejme nebol 
hotový skôr ako v roku 2021.

Z porovnávacích štúdií naria-
dených diaľničiarmi po zosuve 
na Šútove však zatiaľ vyplýva, 
že diaľnica cez tunel Korbeľka 
nepôjde. 

Milan Gajdoš, riaditeľ štátnej 
diaľničnej spoločnosti, už po-
tvrdil, že geologický prieskum 

v oblasti schválil povrchový va-
riant.

Keď sa porovnáva povrchový 
variant s tunelom, pri Korbeľke 
hrozí negatívny vplyv na pod-
zemné vody. 

Minister dopravy Ján Počia-
tek sa tiež prikláňa k povrcho-
vému variantu a tvrdí, že ak sa 
začne stavba realizovať pôvodne 
zamýšľaným variantom, D1 z 
Bratislavy do Košíc bude kom-
pletná v roku 2019.

Diaľničná odyssea trvá 
desaťočia
Trasovanie úseku Turany – Hu-
bová je predmetom diskusií už 
od 80. rokov minulého storo-
čia. Vtedy sa po prvýkrát zača-
la presadzovať myšlienka raziť 
tunel Korbeľka, pretože na prí-
rodu a miestnych obyvateľov by 
mal tunel celkovo menej nežia-
ducich vplyvov. Toto rozhodnu-
tie napokon v roku 2002 odobril 
aj rezort životného prostredia a 
v projekte diaľnice sa mal začať 
zakresľovať tunel.

No v roku 2005 rezort dopra-
vy trasovanie zmenil a rozhodol, 
že diaľnica pôjde údolím, teda 
po povrchu a štyrikrát vkĺzne 
do tunelov – Šútovo, Malá Fat-
ra, Rojkov a Havran.

Tunely Šútovo a Malá Fatra 
sa však nakoniec z projektu vy-
škrtli, pretože prechádzali chrá-
nenou oblasťou a ponechali sa 
len Rojkov a Havran. Úsek sa 
tak začal projektovať, pripra-
vovali sa všetky dokumenty po-
trebné na začatie výstavby.

 V roku 2009 sa však všetko 
nakoniec zastavilo na výrazných 
protestoch ochranárov, ktorí 
Európsku úniu chceli presved-

čiť o výhodnosti Korbeľky. Eu-
rópska investičná banka sa teda 
rozhodla nedať súhlas na fi nan-
covanie a začalo sa odznova po-
rovnávanie možných trás.

Všetko zmenil zosuv 
na Šútove
V roku 2012 nezávislí odborníci 
na čele s Petrom Rothom prišli 
so stanoviskom, že v prípade, ak 
štát venuje dostatočnú pozor-
nosť zmierňujúcim opatreniam, 
je možné postaviť diaľnicu aj po 
povrchu. Medzi ne patria naprí-
klad ekodukty, steny proti hlu-
ku či nadmernému svetlu, úpra-
vy toku Komjatná či brehov rie-
ky Váh, alebo výsadba navádza-
cej zelene na ekoduktoch. Bru-
sel projekt odklepol, ale vlani to 
príroda zmenila. 

V Šútove sa zosunul svah a 
na stôl sa zase dostal tunel Kor-
beľka. Analytici začali uvažovať 
o tom, že postavenie tunela bu-
de efektívnejšie, pretože spev-
nenie svahov pre povrchový va-
riant si vypýta nemálo fi nanč-
ných prostriedkov. Štát si dal 
vypracovať ďalšiu štúdiu, aby 
sa defi nitívne utvrdil v trase a 
zvíťazil povrchový variant.

Ochrancovia prírody zostali 
z rozhodnutia rezortu dopravy 
prekvapení. 

„Vzhľadom na množstvo po-
chybností budeme samozrej-
me ďalej poukazovať na to, že 
podľa našich údajov je tunel 
Korbeľka výhodnejší tak z prí-
rodno-ochranárskeho hľadiska, 
ako aj z ekonomického, aj na to, 
že je realizovateľný v rozum-
nom čase,“ povedal Jozef Rid-
zoň z SOS/BirdLife Slovensko.

Nebezpečnejšie 
sú zosyuvy pôdy
Podľa Ridzoňa majú diaľni čiari 
pri tuneli Korbeľka zbytočné 
obavy z ohrozenia podzemných 
vôd. 

„Väčšie riziko vidíme v prípa-
de zosuvov a prírodných hod-
nôt v okolí Kraľovian. Sú tam 
ohrozené viaceré chránené úze-
mia, v trase sú pravdepodobne 
jaskyne, trasa pôjde v hlbokom 
údolí, kde v zimné mesiace ne-
svieti slnko a vozovka tak mô-
že namŕzať. Naozaj nerozumie-
me, prečo sa napriek týmto rizi-
kám pre prírodu aj pre ľudí stále 
nasilu pretláča údolný variant,“ 
povedal Ridzoň.

Diaľnica sa tak bude v križo-
vatke Turany napájať na pred-
chádzajúci úsek D1 Dubná 
Skala – Turany a cestu prvej tri-
edy I/18. Dvoma menšími dvoj-
rúrovými tunelmi – Rojkov (1 
800 metrov) a Havran (2 820 
metrov) prekoná náročný hor-
ský terén, niekoľkokrát premos-
tí rieku Váh a železničnú trať 
Bratislava – Košice.  Koniec úse-
ku bude v križovatke Hubová. 

Predchádzajúci diaľničný 
úsek od Dubnej Skaly po Tu-
rany by mal byť hotový na jar 
budúceho roka, ten ružomber-
ský od Hubovej po Ivachnovú 
až v júni 2017.

Kým Počiatek je presvedče-
ný, že úsek Turany – Hubová 
zapadne do skladačky v roku 
2019, diaľničiari sú menej op-
timistickí. Gajdoš tvrdí, že sta-
viteľa tejto diaľnice začnú hľa-
dať najskôr na prelome rokov 
2015 a 2016, aj tento termín je 
však veľmi otázny. 

Výstavba si vypýta minimál-
ne štyri roky, čiže po martin-
skej diaľnici prejdú prvé autá 
najskôr v roku 2020. Predbež-
ný odhad stavebných nákla-
dov ráta so sumou 700 milió-
nov eur.

Rozhodli sa pre pôvodnú trasu diaľnice

text: SZ, Pravda
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» Čo bola najnáročnejšia úlo-
ha, ktorou ste sa počas uply-
nulých štyroch rokov zaobe-
rali?

Najnáročnejšou úlohou bolo 
splniť môj  predvolebný sľub a 
to dokončiť v obci všetko to, čo 
bolo rozostavané. Ten som spl-
nil, hoci to bolo veľmi náročné 
a niekedy sa zdalo, že sa mi to 
ani nepodarí.

Cítil som veľkú zodpoved-
nosť voči svojim voličom, spo-
luobčanom, ale hlavne voči ce-
lému obecnému zastupiteľstvu, 
ktorého zloženie po voľbách 
veľmi nenasvedčovalo, že ma 
bude vo všetkom podporovať. 
Teraz môžem s hrdosťou kon-
štatovať, že sme obec vyvied-
li z asi najťažšej situácie v akej 
sa za posledných tridsať ro-
kov nachádzala. Vďaka tomu, že 
sme našli spoločnú reč pri rieše-
ní problémov, pri zabezpečovaní 
fi nancií a nakoniec aj v tom, že 
sme sa zhodli na výraznom še-
trení a rozhodli sa prijať aj ne-
populárne opatrenia pri zvýšení 
daní a poplatkov , ktoré nebo-
lo svojvoľné, ale na odporúčanie 
odborníkov na fi nancie.

Pri hľadaní spôsobu ako za-
bezpečiť potrebné fi nancie nám 
vnukla spásonosnú myšlienku 
nová audítorka, ktorá nám pri-
pomenula, že ak máme obecné 
lesy musíme si vo veľmi vážnej a 
zložitej fi nančnej situácii pomô-
cť hlavne sami. Na tomto zákla-
de som oslovil konateľa spoloč-
nosti, lesného odborného hos-
podára, dozornú radu Obecných 
lesov s.r.o. Stankovany s požia-
davkou, aby pripravili návrh na 
zabezpečenie fi nancií na ťažbu 

a predaj dreva tak, aby sme ne-
porušili žiadny zákon. A nielen 
vďaka tomu, ale aj pôžičke od 
Urbárneho spoločenstva Stan-
kovany, úveru Slov. sporiteľne 
a výraznému zníženiu investič-
ných nákladov na stavbe Kul-
túrneho a agroturistického cen-
tra sa nám podarilo naše ciele 
a predsavzatia splniť. Nemuseli 
sme počas nocí vypínať ani ve-
rejné osvetlenie, čo bola jedna z 
alternatív šetrenia, a naviac sme 
vyplatili vlastníkov pozemkov 
na výstavbu nájomných bytov s 
ktorými boli uzatvorené zmluvy.

Počas uplynulých rokov sme 
riadne zabezpečovali chod ob-
ce, opravili sme časť ciest, stara-
li sme sa o prevádzku verejných 
budov, kosenie a čistenie verej-
ných priestranstiev, odvoz tuhé-
ho komunálneho odpadu a po-
dobne.

Veľkými pomocníkmi pri rie-
šení najťažších a najzložitejších 
situácií mi bola okrem poslancov 
hlavná kontrolórka obce, účtov-
níčka a ostatní pracovníci obec-
ného úradu, za čo sa im chcem 
aj touto cestou verejne poďako-
vať. Spolu sme dokázali takmer 
nemožné, ale moje najväčšie po-
ďakovanie patrí tým našim ob-
čanom, ktorí mali počas uply-
nulých rokov trpezlivosť, tole-
ranciu a pochopenie pre kroky, 
ktoré sme museli podniknúť pre 
našu prácu a dobro celej obce.

» Keby ste vedeli, čo Vás všet-
ko čaká vo funkcii, uchádza-
li by ste sa pred štyrmi rokmi o 
post starostu obce?

Áno, uchádzal by som sa. A 
to hlavne preto, že som od svo-

jej mladosti pracoval v obci ako 
člen a predseda  stavebnej ko-
misie, poslanec, zástupca sta-
rostu či zastupujúci starosta. 
Bol som dlhoročným členom a 
predsedom volebných komisií, 
sčítacím komisárom a podob-
ne. Činnosť v samospráve ma 
napĺňala. 

Dlhé roky som zabezpečo-
val projektovú prípravu či rea-
lizáciu rôznych stavieb ako pro-
jektant, vedúci investičného od-
delenia a stavebný dozor. Star-
ší si pamätajú môj prínos naprí-
klad pri výstavbe Domu smút-
ku, urbárnej píly, Prístavby bu-
dovy obecného úradu, lavice cez 
Váh, osvetlenia do Rojkova, ve-
rejného vodovodu, či telefonizá-
cie obce. 

A preto som chcel splniť sľub 
dokončiť všetko, čo bolo v ob-
ci rozostavané pred štyrmi rok-
mi. Dnes už málokto vie, že po-
staviť obecné nájomné byty v 
obci bola moja myšlienka. Že 
sa to nepodarilo doteraz ani po 
viac ako 15 - tich rokoch pre 
nevysporiadané pozemky ma 
mrzí. Ale je to jeden z cieľov, 
ktorý by som chcel ešte splniť. 

Tým druhým cieľom je 
dôstojná oprava miestnej Zá-
kladnej školy s materskou ško-
lou, pozostávajúca po už vyme-
nených kotloch ústredného vy-
kurovania, z výmeny starých 
okien, zateplení fasády a stropu 
a výmeny strešnej krytiny. O za-
bezpečení fi nancií na tieto prá-
ce sa uchádzame stále na Mi-
nisterstve školstva SR a Envi-
romentálnom fonde SR v Bra-
tislave. Potom by som mohol 
prehlásiť, že som pre túto obec 

urobil všetko na čo mi sily a čas 
stačili.

» Čo by ste dnes urobili inak?
Veľa by som toho nemenil. 

Vždy som robil to čo bolo po-
ctivé, slušné a svedomité. Teraz 
sa však poctiví, slušní a svedo-
mití ľudia presadzujú ťažšie a 
možno v spoločnosti ťahajú za 
kratší koniec. Ale mňa teší sku-
točnosť, že je nás väčšina a to 
nielen vo svete, ale aj v našej ob-
ci a že sa môžeme jeden druhé-
mu pozrieť priamo do očí.

» Výstavba kanalizácie a čis-
tiarne odpadových vôd v Stan-
kovanoch vyvolávala silné 
emócie. Obec si musela vybo-
jovať väčší počet prípojok, ako 
bolo pôvodne naplánované. 
Ste spokojný so stavom, aký je 
dnes?

Býva zvykom, že väčšina by 
odpovedala, že nie je spokojná. 
Ja odpoviem, že spokojný som, 
ale s malým dovetkom, že či-
astočne. Úplne spokojný by som 
bol vtedy, keby bola dobudova-
ná kanalizácia od nového kul-
túrneho domu po rodinný dom 
Františka Barbuša. ďalej od do-
mu Dušana Chorváta po rodin-
ný dom Alojza Hellu na dol-
nom konci v Stankovanoch a od 
rodinného domu Dariny Považ-
skej po bývalý obchod Jednoty 
v Rojkove. Robil som a robím 
všetko preto, aby aj tieto úseky 
kanalizácie boli čo najskôr re-
alizované. Tým by bol splnený 
moj cieľ vybudovať kanalizáciu 
v Stankovanoch na ľavej strane 
obce medzi Váhom a železni-
cou a v  Rojkove medzi štátnou 
cestou a Váhom. Najspokojnej-
ší by som bol ale vtedy, keby bo-
la kanalizácia vybudovaná v ce-
lej obci.

Počas uplynulých rokov poža-
dujem fi nancie na uvedené ve-
tvy kanalizácie od Vodárenskej 
spoločnosti a.s. Ružomberok a 
Enviromentalneho fondu SR v 
Bratislave. Že je to v tejto do-
be ťažké a zložité, vieme všet-
ci. Keď porovnám, že pri mojom 
nástupe do funkcie starostu bo-

Po štyroch rokoch 
starostovania

Starostu a poslancov obecného zastupiteľstva si volíme každé 
štyri roky. V novembri nás čakajú nové voľby, vedenie obce bu-
deme vyberať opäť. S Rudolfom Balejom, súčasným starostom,  
sme sa rozprávali o príjemných aj menej príjemných udalosti-
ach, ktoré ovplyvnili život v Stankovanoch v tomto volebnom 
období, ktoré sa chýli ku koncu.
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NNa druhom riadnom za-
sadnutí obecného zastupi-
teľstva, ktoré sa konalo 14. 
mája bol prejednávaný záve-
rečný účet obce za rok 2013. 

Ako teda hospodárila obec za 
minulý rok ? Rozpočet obce 
bol zostavený a schválený ako 
vyrovnaný vo výške 490 259 
eur.

Skutočné príjmy boli do-
siahnuté vo výške 489 432 eur 
a  skutočné výdavky vo výške 
479 989 eur. 

Podstatnú časť príjmov tvo-
rili daňové príjmy a  to 264 
432 eur, z čoho napr.: podielo-
vé dane predstavovali 225-tisíc 
eur, daň z  nehnuteľností bo-
la 20-tisíc eur, poplatok za ko-
munálny odpad 17- tisíc eur. 

Nedaňové príjmy tvori-
li 77-tisíc eur, z  čoho najviac 
prestavujú príjmy z Obecných 
lesov za prenajaté pozemky 
66-tisíc eur.

Skutočné výdavky obec čer-
pala v  súlade so schváleným 

rozpočtom vo výške 96,81 per-
centa.

Z  bežných výdavkov sa za-
bezpečili potreby pre obec, ako 
napr.: verejné osvetlenie, sta-
rostlivosť a údržba miestnych 
komunikácií, miestny rozhlas, 
škola, iné a  chod obecného 
úradu.

 Kapitálové výdavky v celko-
vom objeme 191 634 eur rieši-
li dofi nancovanie KACR, ná-
kup meračov rýchlosti, nákup 
pozemkov (Pod Jasením) a ná-
kup kotla pre základnú školu. 
Vo výdavkoch bola tiež zúčto-
vaná splátka voči SLSP vo výš-
ke 15-tisíc eur.

Hospodárili sme s plusom
Z toho, čo tu bolo uvedené, vy-
plýva, že obec dosiahla výsle-
dok svojho hospodárenia vo 
výške + 9.443 eur. 

Za týmto výsledkom sa skrý-
va veľké úsilie pracovníkov 
obecného úradu v  maximál-
nom šetrení, keďže obec ne-
mala vytvorené žiadne fi nanč-
né rezervy. 

Použitie výsledku hospo-
dárenia je však obmedzené. 
Z týchto prostriedkov sa mô-
že doplniť rezervný fond , mô-
žu sa použiť na splátky úveru 
a prípadné investície.

Problémom sú neplatiči
Problémom sú pohľadávky a to 
predovšetkým tie, ktoré tvoria 
podlžnosti občanov voči ob-
ci a to nedoplatky za daň z ne-
hnuteľností, za hrobové miesta 
a za odvoz TKO (tuhý komu-
nálny odvoz). 

Ich výška ku koncu roku 
predstavuje 1 880 eur .O tých-
to môžeme povedať, že sú zá-
kladnými povinnosťami obča-
nov voči obci a ich neuhrádza-
nie kráti možnosti, použiť ich 
na iné dôležité potreby v obci. 
I napriek výzvam na zaplatenie 
miestnej dane a miestneho po-
platku za komunálne odpady si 
niektorí občania daňové povin-
nosti voči obci nesplnili.

Zadĺženosť na jedného 
obyvateľa obce ku konci roku 
predstavuje cca 153 eur.

Majetok obce
Obec spravovala v  roku 2013 
majetok v celkovej obstarávacej 
hodnote 2 293 206 eur, z čoho 
najväčšiu hodnotu majú stav-
by – 1 843 416 eur a pozem-
ky - 228 425 eur. 

Hodnota zrekonštruovaného 
kultúrneho domu predstavuje 
1 093 917 eur. Tu treba zdôraz-
niť, že všetky vykonané prá-
ce boli dodávateľom uhrade-
né. Aby sa mohli tieto vykona-
né práce uhradiť, obec si muse-
la zobrať úver, ktorý jej v roku 
2012 poskytla SLSP v celkovej 
výške 120-tisíc eur a  ktorého 
zostatok ku konci roku 2013 
predstavoval 93 750 eur a bu-
de sa splácať až do roku 2020.

 Podobne obec musí ešte 
splatiť PS Urbár pôžičku vo 
výške 50-tisíc eur, ktorá tiež 
bola použitá na úhradu vy-
konaných stavebných prác na 
kultúrnom dome. 

Obec je zakladateľom s.r.o. 
Obecné lesy Stankovany so 
100% majetkovou účasťou.

Obec hospodárila s pritiahnutým opaskom

text: Mária Straková

lo pre Stankovany plánovaných 
60 kanalizačných prípojok a pre 
Rojkov 6 prípojok. Dnes môže-
me v  celej obci odkanalizovať 
takmer 200 rodinných domov a 
verejných budov, tak to považu-
jem nielen za svoj úspech, ale za 
úspech celého obecného zastu-
piteľstva.

» Obec sa nachádza vo veľ-
mi zložitej fi nančnej situácii, k 
čomu prispela aj výstavba kul-
túrneho domu. Je možné ju 
rozvíjať, alebo podľa Vás bude 
v budúcnosti peniaze používať 
len na splácanie úveru?

Áno je to veľká pravda. Ale 
verím, že sme dostali obec z to-
ho najhoršieho. Treba sa uchád-
zať aj naďalej o možnosti získať 
fi nancie pre obec formou rôz-
nych projektov a grantov. Ve-
rím, že popri splácaní pôžičky a 

úveru banke, sa bude dariť vy-
lepšovať podmienky pre kvalit-
nejší život našich občanov. Na 
to niekedy stačí málo, aby sme 
urobili život v obci krajším a 
potešili ľudí. Na to sa v rozpoč-
te obce nájdu peniaze vždy.

V čom sú, podľa Vás, ešte stále 
rezervy v obci?

Rezervy máme v  zlepšova-
ní susedských vzťahov, v potre-
be zlepšenia správania sa niek-
torých našich mladých spolu-
občanov, dodržiavaní etiky sluš-
ného správania, potrebe mini-
malizovať časté rušenie nočné-
ho kľudu, ničení obecného a sú-
kromného majetku, porušovaní 
zákazu pitia alkoholických ná-
pojov na verejných priestranst-
vách, častom porušovaní nedo-
držiavania zatváracích hodín v 
pohostinstvách a podobne. Sú 

to javy, s ktorými si nedokážu 
často poradiť nielen komisie, 
starosta, ba ani polícia.

Finančná situácia nám v po-
sledných rokoch zatiaľ nedo-
volila zabezpečiť monitorova-
nie verejných priestorov kame-
rovým systémom, ale v nasledu-
júcom období treba tejto oblasti 
venovať veľkú pozornosť.

» Má starosta čas na osobný 
život?

Toto je pre mňa najťažšia 
otázka. Budem však úprimný 
a odpoviem priamo. Áno mám. 
Ale nie toľko, koľko by si to ro-
dina a domácnosť vyžadova-
la. Boli sme si vedomí, čo funk-
cia starostu obnáša a čo nás ča-
ká.  Preto sa nesťažujem a väč-
šinu svojho času venujem prá-
ci v prospech obce a jej občanov. 

A to, že v našej rodine musí-
me počítať so všetkým a očaká-
vať návštevu - príjemnú aj ne-
príjemnú - v ktorúkoľvek den-
nú či nočnú hodinu, je už samo-
zrejmosťou. Najčastejším zvu-
kom v našom dome je zvonenie 
telefónu či domového zvončeka. 
Ale vôbec sa nesťažujeme a radi 
pomôžeme tým, ktorí nás o to 
požiadajú a o našu pomoc sto-
ja. Dúfam, že zdravie a sily nám 
to dovolia a neodradí nás v tom 
ani prípadná neprajnosť, či zá-
visť niektorých jednotlivcov, le-
bo priznávam, že všetkým sa vy-
hovieť na sto percent nedá.

A čo sa týka súkromia staros-
tu obce, tak konštatujem, že si 
ho vôbec nechránime a radi pri-
jímame návštevy dobrých ľudí, 
priateľov i kamarátov.

zhovárala sa: SZ
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MMáme za sebou ďalšiu futba-
lovú sezónu, v ktorej sme ma-
li v okresných súťažiach dvoj-
násobné zastúpenie v podobe 
mužstva dospelých a družstva 
mladších žiakov.

Keď sme takto pred polro-
kom hodnotili účinkovanie „A“ 
mužstva po jesennej časti súťa-
že, všetci sme dúfali, že by to 
na jar s postupom do II.triedy 
mohlo konečne vyjsť. 

Veď minimálna strata na 
vedúce mužstvo a fakt, že sme 
oboch najväčších konkurentov 
na postup mali na domácom 
ihrisku nám hrala jasne do ka-
rát. 

Chýba chcenie a chuť
Žiaľ, opäť zostalo len pri žela-
ní. Nečakané straty bodov za 
remízy na ihriskách Kalamien, 
Liptovskej Osady a  Liptov-
ských Vlách nás v  konečnom  
účtovaní usadilo na 3.mieste, 
za postupujúcou Hrboltovou 
a  Valaskou Dubovou. Pritom 
sme paradoxne v sezóne ani raz 

neprehrali. Len tých remíz bo-
lo až nezdravo veľa... 

Kde hľadať príčiny tohto ne-
zdaru? Veľká šanca na postup 
po jeseni,  až na malé výnimky, 
nevyburcovala chlapcov k zvý-
šenému úsiliu v  tréningovom 
procese. Klasická zimná prí-
prava  ani nebola, krátka jar-
ná príprava už výkonnosť muž-
stva nedokázala posunúť výraz-
ne dopredu. 

A  veľké rezervy vidíme aj 
v individuálnej príprave viace-
rých hráčov a  samotnom 
prístupe. Je tu síce základ skú-
sených hráčov, na ktorých sa dá 
stavať, ale mužstvu chýba hlav-
ne dravosť a  rýchlosť smerom 
dopredu. 

Nositeľmi tohto by mali 
byť predovšetkým mladí hrá-
či, ktorí by mali postupne „vy-
tláčať“ zo zostavy starších, ale 
až na Miša Hoždoru a  Rada 
Chorváta ich viac nevidíme. 
Chýba tu chuť a chcenie na se-
be pracovať. 

Hlavne absencia týchto 
dvoch faktorov bola príčinou 

nezdaru v boji o postup. A pri-
tom stačilo tak málo...

Vzniká tu teda priestor pre 
ďalšiu generáciu chlapcov, ktorí 
by mohli priniesť časom to po-
trebné oživenie. Ale dokiaľ sa 
v hlavách týchto hráčov nepre-
budí ten potrebný „zdravý fa-
natizmus“ pre futbal, dovtedy 
budeme prešľapovať na mies-
te. Ale to platí aj pre ostatných. 
Ale to opakujeme rok čo rok...   

Mladší žiaci
Družstvo mladších žiakov 
v Kormanovom pohári uzavre-
lo svoju tretiu sezónu. Aj prá-
ve skončený súťažný ročník po-
tvrdil ďalší vzostup výkonnos-
ti, čoho dôkazom je dosiahnu-
té 3.miesto za prvou Ludro-
vou a druhým Ružomberkom. 
Čo je zrejme maximom toho 
čo sme mohli dosiahnuť, vzhľa-
dom na silu a možnosti druž-
stiev pred nami. 

Tu musíme opäť objektívne 
povedať, že za tieto výsledky 
sa podstatnou mierou zaslúži-
li aj chlapci z iných obcí, ktorí 

hrajú za náš klub, a bez ktorých 
by sme toto nedosiahli. Je po-
tešiteľné, že sa v družstve obja-
vujú  nové tváre domácich hrá-
čov, ktoré sú zárukou aj per-
spektívou ich ďalšieho učinko-
vania v súťaži. V tejto kategó-
rii v našich podmienkach tre-
ba však reálne rátať s akousi sí-
nusoidou výkonnosti družstva, 
závislou od talentu a početnos-
ti žiakov daných ročníkov.

Výbor FK musí v danej situ-
ácii zvažovať a  aj reagovať na 
podmienky prihlášky družstva 
žiakov do súťaže v novom roč-
níku, už aj vzhľadom k  tomu, 
že nemôžeme na prepravu po-
užívať AVIU, čo pri autobuso-
vej doprave kladie zvýšené ná-
roky na fi nancie. Čo nie je bez-
problémové.

Z  tohto miesta chce vý-
bor FK apelovať aj na rodi-
čov  žiakov, aby boli nápomocní 
či už pri brigádnickej činnosti 
v prospech FK, resp. pri zabez-
pečovaní futbalových stretnutí.   

Stankovské áčko v sezóne ani raz neprehralo, 
len remíz bolo až nezdravo veľa

text: Pavol Škuta

Tabuľka - Kormanov pohár A mladší žiaci
družstvo zápasy výhry remízy prehry skóe body

1 Ludrová 16 15 1 0 107 : 13 46 

2 Ružomberok 16 14 0 2 91 : 16 42 

3 Stankovany 16 9 3 4 56 : 36 30

4 Kalameny 16 7 1 8 45 : 52 22 

5 Lisková 16 6 2 8 29 : 56 20 

6 Liptovská Lúžna 16 6 1 9 35 : 46 19 

7 Ľubochňa 16 6 0 10 40 : 49 18 

8 Liptovské Sliače 16 2 1 13 29 : 97 7 

9 Liptovská Teplá 16 1 3 12 24 : 91 6 

družstvo zápasy výhry remízy prehry skóre body

1 Valaská Dubová 14 10 2 2 56 : 15 32 

2 Hrboltová 14 9 5 0 43 : 14 32 

3 Stankovany 14 7 7 0 35 : 17 28 

4 BešeňováBIvachnová 14 7 1 6 29 : 21 22 

5 Liptovská Osada 14 5 1 8 18 : 40 16 

6 Kalameny 14 3 2 9 14 : 32 11 

7 Gôtovany 14 3 0 11 18 : 54 9 

8 Liptovské Vlachy 14 2 2 10 18 : 38 8

Tabuľka - III. A trieda dospelí
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Od svojich 8-10 rokov si kaž-
doročne pri slávení veľkonoč-
ných sviatkov v kostole spome-
niem na jedného starého pána, 
Jozefa Gašpera, ktorý sa naro-
dil v r. 1875 a zomrel v r. 1960. 
Býval v drevenici na rohu ces-
ty do školy.

V lete, keď bol teplý a príjem-
ný večer, sedával na lavičke pred 
domom a hrával si, buď na hli-
nenej okaríne, alebo na fl aute. 
Či to už bolo naháňanie sa ale-
bo hranie futbalu, hru sme pre-
rušili zväčša pre ten istý interes, 
pre zvedavosť a poprosili sme 
ho, aby nám porozprával stále to 
isté, ako to bolo v tom Habeši.

Ak mal náladu, tak nám po-
rozprával, už po niekoľký raz to 
isté, ale stále zaujímavé. „Keď 
som narukoval do rakúsko-u-
horskej armády, do Talianska, 
kde sme absolvovali vojenský 

Okrem samotného futbalu, 
výbor FK dokázal na jar pod-
niknúť aj dôležité kroky týka-
júce sa správy hnuteľného aj 
nehnuteľného majetku. 

V priebehu apríla sa v rám-
ci brigád asanovali dve UNI-
MO bunky, ktoré už boli v ha-
varijnom stave, čo umožnilo 
čiastočne skultúrniť areál za šat-
ňami. 

Následne sa výbor aj napriek 
oklieštenému rozpočtu pustil do 
budovania nových sociálnych 
zariadení v zadnej časti garáže, 
ktoré boli tak prepotrebné. 7.jú-

na po 6.týždňoch intenzívnych 
prác sa tieto zariadenia pri prí-
ležitosti dňa detí a športu odo-
vzdali do užívania.

Realizáciou tohto projektu sa 
zvýšil komfort pre návštevníkov 
všetkých podujatí, ktoré sa v are-
áli futbalového ihriska poriada-
jú, čím sa zároveň zvýši aj ich 
kultúra. Je tu zároveň aj pred-
poklad organizovania väčšieho 
počtu akcií. Aj táto akcia spo-
jila veľa ľudí, ochotných pomô-
cť dobrej veci. Či to už boli čle-
novia FK,  Urbáru, hasičského 
zboru alebo ostatní. Veď sa to 

Zmizli unimobunky a pribudli 
novučičké toalety

nebudovalo len pre potreby fut-
balového klubu.  Preto všetkým, 
ktorí prišli a podali pomocnú 
ruku patrí veľké poďakovanie. 
Poďakovanie patrí tiež sponzo-
rom, ktorí pomohli materiálne a 
viacerí aj prácou, boli to: Karas 
Ján, Grenstave, Urbár Stankova-
ny, Obec Stankovany, Stavebni-
ny Klemostav, Chovanec Patrik, 
Gašper Marián, Chomist Ján, 
Barbuš Dávid a Čieško Ľubo. 

V snahe zlepšiť fi nančnú situ-
áciu, sa výbor FK tiež zapojil do 
grantových programov, ktoré by 
umožňovali získať tak potreb-
né prostriedky. Náš projekt, kto-
rý podporuje mládežnícky fut-
bal, konkrétne veľký žiacky tur-
naj, ktorý budeme organizovať 

výcvik, okrem pochodovania, 
streľby a jazdy na koňoch, nás 
učili hlavne poslúchať. Po vy-
hlásení vojny Talianska Habe-
šu, nás začali presúvať na juh 
Talianska. Pochodovali sme do 
prístavu, kde sme sa nalodili na 
šífu a plávali sme do Habeša. 
Počas plavby po mori nám bo-
lo veľmi zle. 

Konečne pevnina. Vylodili 
sme sa a na koňoch začal po-
chod do púšte. Tam nás uby-
tovali vo veľkej pevnosti, kde 
sme mali stále málo vody, a tá 
bola deň a noc strážená vojak-
mi. Tam sme sa prvý raz stret-
li s obchodníkmi na ťavách. Ťa-
vy boli vycvičené. Pri nástupe 
alebo zosadaní si ťava kľakla na 
kolená. Ťava na svojom chrb-
te uniesla veľké množstvo to-
varu. Keďže naša pevnosť bo-
la len niekoľko hodín vzdia-
lená od Jeruzalema, náš veli-
teľ vybral asi dvadsať vojakov a 

šli sme sa tam na koňoch poz-
rieť. Prvá cesta viedla na Gol-
gotu. Šli sme po tej istej ceste, 
po ktorej Ježiš niesol kríž. Na 
niektorých miestach cesty bo-
li umiestnené hrubé sklá, kto-
ré zakrývali údajne kvapky krvi, 
ktoré spadli z raneného Ježiša. 

Keď sme vyšli hore na Gol-
gotu, nedokázali sme medzi se-
bou rozprávať a každý neskor-
šie priznal, že mal neopísateľ-
ný pocit a cítil niečo zvlášt-
ne, čo sme si nevedeli vysvet-
liť. Keď sme zišli do Jeruzale-
ma, šli sme k jednému starému 
múru, pri ktorom bolo mnoho 
bradatých mužov v klobúkoch. 
Tí tam vkladali skrútené papie-
riky a pritom stále kývali hlava-
mi. Niektorí sa aj búchali čelom 
o múr. Pri múre boli len chla-
pi. Žiadne ženy tam nebolo vi-
dieť. Potom sme odišli k Ježi-
šovmu hrobu. Vchod do hro-
bu, ktorý bol v skale, bol veľmi 

úzky a nízky. Ľudia tam kráčali 
veľmi úctivo a pomaly. Jedného 
dňa nám dali nástup a oznámi-
li, že sa rozpadlo Rakúsko-U-
horsko a domov pôjdu Slová-
ci a Česi. Ostávajú Rakúšania a 
Mad‘ari. Začalo balenie a zno-
va nalodenie sa na šífu a za nie-
koľko týždňov sme boli doma. 

Pán Gašper bol isto prvý zo 
Stankovian, ktorý navštívil Svä-
tú zem a vďaka tomuto rozprá-
vaniu nás poslucháčov bola túž-
ba raz túto zem navštíviť. Za 
nášho života sa žiadnemu z nás 
starších (70-80 roč.), táto túž-
ba nesplnila. 

No niektorým mladším spo-
luobčanom sa tento sen stal 
skutočnosťou a podľa ich roz-
právania návštevu Svätej zeme 
doporučujú každému, kto chce 
históriu a územie, kde Pán Je-
žiš pôsobil, poznať čo najlepšie.

v auguste, v konkurencii mno-
hých uspel, a klub tak získal z 
Nadačného fondu KIA Motors 
Slovakia v Nadácii Pontis úče-
lové fi nancie, čo dovolí vylepšiť 
jeho materiálne aj technické vy-
bavenie. 

Časť z nich sa už použila aj 
na pokrytie niektorých položiek 
spojených s prístavbou hore uve-
dených sociálnych zariadení. 

Pri hodnotení činnosti ne-
smieme samozrejme opomenúť 
ani na veľký podiel klubu pri or-
ganizácii a zabezpečení dňa de-
tí a športu, ktorý sa konal v are-
áli ihriska.  

Ako vidno, činnosť FK v pr-
vom polroku sa niesla v zname-
ní roboty. Nútila mnohých často 
„vysúkať rukávy“, obetovať svoj 
voľný čas. Priniesla ale konkrét-
ne výsledky, za ktoré sa nemusí 
hanbiť. Tu treba ale doložiť, že 
aj najbližšie mesiace, možno ro-
ky budú podobné. Sú tu projek-
ty, ktorých realizáciou by sa areál 
nielen skultúrnil ale dokázal by 
viac pritiahnuť mládež na voľ-
nočasové aktivity

Ako bolo v Habeši

text: Pavol Škuta

text: Alojz Hello

»  Unimobunky zrovnali zo zemou »  Šikovní majstri sa postarali aj o nový obklad
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VV druhej polovici júla za-
siahli sever Slovenska výdat-
né dažde. 

Vo Vrátnej spôsobili masívny 
odtrh pôdy a skál, ktoré zava-
lili dolinu. S vyčíňaním poča-
sia si museli poradiť aj v Stan-
kovanoch.

Miestne potoky nápor vo-
dy zvládli vďaka pravidelné-
mu čisteniu, problémy boli 
ale na Kúte. Do potoka spad-
li stromy a priepust pod mos-
tom zahatala pravdepodobne 
skala. Priepust sa upchal a vo-
da vyrazila na cestu a valila sa 
po ceste. 

Voda vymlela časť cesty, si-
tuáciu tu zanietene pomáha-

lo zachraňovať 36 dobrovoľ-
níkov, pracovníci verejnopro-
spešných prác na obecnom 
úrade aj dobrovoľní hasiči. 

Vďaka ich pomoci sa poda-
rilo zabrániť zatopeniu blíz-
kych domov a poškodeniu 
cesty. 

Problémy boli aj na hlav-
nej ceste medzi Rojkovom a 
Kraľovanmi, Popadali tu stro-
my, čo skomplikovalo dopra-
vu a zasahovať museli hasi-
či. Búrka neobišla ani Švošov, 
blesk udrel do svahu nad ces-
tou z Ľubochne a vymrštená 
zemina zatarasila na dve ho-
diny cestu.

Dažde preverili odtekanie potokov

Zúčastnili sa na púti 
do Šaštína
Tri autobusy veriacich, čo je do-
vedna takmer 140 ľudí, zo Stan-
kovian a Kraľovian sa zúčastnili 
farskej púte do Šaštína. K Panne 
Márii Sedembolestnej, hlavnej 
patrónky Slovenska, sa ve riaci 
išli pomodliť 12. júla.

Stankovskí veriaci tu slávi-
li vlastnú svätú omšu, ktorú 
pre nich celebrovali traja kňazi 
so vzťahom k farnosti, Michal 
Pásztor, kňaz z Kraľovian, Pa-
vol Pečko, kňaz zo Stankovian 
a súčasný správca farnosti Mi-
loš Labaš. 

Stankovská Základná organi-
zácia Jednoty dôchodcov Slo-
venska patrí svojou pestrou 
činnosťou medzi najaktívnej-
šie organizácie v našej obci. 
Pozrime sa, čo všetko urobili 
počas I. polroka tohto roka

Začiatkom roka si členovia uro-
bili spoločné novoročné stret-
nutie. V našom kultúrnom do-
me sme si pripravili fašian-
gy – kde pri dobrom vlastno-
ručne pripravenom pohostení 
a pri speve sme sa všetci dob-
re zabavili.

V marci sme mali výroč-
nú členskú schôdzu, na ktorej 
sme za prítomnosti predsedu 
okresnej organizácie J. Buk-
nu zhodnotili predchádzajúci 
rok. Naši členovia sa v tomto 
me siaci zúčastnili osláv MDŽ, 
ktoré sa konali v Ružomberku 
a v Martine.

V apríli sme sa zúčastni-
li brigády čistenia kvetinových 
záhonov pri kostole. 

V tomto mesiaci sa uskutoč-
nila prehliadka speváckych sú-
borov v Bytči, ktorej sa zúčast-
nilo päť našich členiek. 

V mesiaci máj sme prija-
li účasť na oslavách Dňa ma-
tiek v stankovskom kultúrnom 
dome..

V tomto mesiaci sa poria-
dal okresný guláš na utužo-

vanie priateľstva v Ivachnovej 
pre všetkých členov. Pri tejto 
príležitosti sme si urobili pre-
hliad  ku obce, kostola a navští-
vili sme reštauráciu Kozí vŕšok. 
Pri harmonike a speve všetci 
mali dobrú náladu.

V júni bolo uskutočnené tu-
ristické podujatie v Liptov-
skej Teplej. Tu sme si prezre-
li kúpele Lúčky, Diviačiu obo-
ru, Lúčanský vodopád, kostol. 
Deň sa zakončil pri spoločnom 
posedení a občerstvení v klu-
bovni v Liptovskej Teplej.

V tomto mesiaci sa uskutoč-
nil v obci Deň športu a Deň 
detí, na ktorom sme pripravi-
li pre spoluobčanov a hostí ha-
lušky s kapustou o ktoré bol 
mimoriadny záujem. Pre zau-
jímavosť, naše kuchárky dosta-
li za výborné halušky pochva-
lu od krajského župana Juraja 
Blanára, ktorý sa tohto krásne-
ho podujatia osobne zúčastnil. 

V júni sme zorganizova-
li poznávací zájazd po Žilin-
skom kraji.

V závere tohto mesiaca sme 
sa zúčastnili okresných špor-
tových hier v Liskovej. Počas 
celého polroka sme sa chodi-
li kúpať do Tatralandie, ktorá 
pripravila pre organizovaných 
seniorov zľavnené pobyty. 

Dôchodcovia majú za sebou činorodý polrok

text : Marta Fúrová
text: SZ

foto: Rudolf Baleja

text : SZ»Spoločná fotografia pred bazilikou

»S vodou na Kúte bojovalo 36 dobrovoľníkov


